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KOKOUSMUISTIO  
PANK ry, tiemerkintävaliokunnan kokous 2/2013 
      
Aika: 24.5.2013 klo 9.30  - 12:00 
Paikka: Oy Cleanosol Ab, Karhutie 1 C, Nurmijärvi 
 
 
 
Läsnä Anders Nordström Cleanosol  pj. 
 Harri Linnakoski Tielinja   
  Jarmo Nousiainen NCC Roads 
  Jarkko Valtonen Aalto-yliopisto 
  Keijo Pulkkinen Tietomekka 
  Harri Spoof  Pöyry CM 
  Markku Oila  Teknos 
  Tuomas Österman Liikennevirasto   
  Tero Ahokas VAR ELY   
 Anne Valkonen PIR  ELY 
 Mikael Sulonen Ramboll Finland 
 Juha Äijö  Ramboll Finland 
 Jaakko Ditrich Pöyry CM 
 Jarmo Nousiainen Tiemerkintä A&E 
 Kai Salminen Cleanosol  siht. 
  
   
     
Poissa   

Jouni Juurikka Carement 
Antti Korte  Raision kunta 
Kari Narva  Road Consulting 
Juha Rissanen Ramboll Finland 
Antero Arola KaS-ELY 

 
 
 

1. Edellisen kokouksen muistio 
 
 
Käytiin lävitse ja hyväksyttiin muutoksitta. 

 
2. Jäsenmuutokset 
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Skanska Asfaltin Vesa Karvonen jää pois valiokunnasta ja hänen tilalle tu-
lee Harri Ahola. 
 
Osoitemuutoksia: Tero Ahokkaan osoite muuttunut, Yliopiston osoite muu-
tos. 
 
A& E osoite Autotallintie 13, 00700 HELSINKI 

 
 

3. PANK seminaari 6.3.2013 
 
Seminaariin osallistui tiemerkintävaliokunnasta Anders Nordström ja Harri 
Linnakoski.  
Anders ja Harri kertoi seminaarin annista, tiedotus asioissa muistutettiin, et-
tä myös tiemerkintäasiat pitäisi myös muistaa. Tiedottamisessa käytetään 
ammattitiedottajia.  
Kuntasektorin hajanaisuus puhutti seminaarissa. Kuntapuolta on vaikeata 
saada toimintaan mukaan. 

 
 

4. Paluuheijastavuusmittaukset 2013, mittareiden hyväksyntätestit 
 
Jaakko Ditrich kävi läpi kevään hyväksyntätestien tulokset. Järjestetty 
10.4.2013. 
Käsimittarit: Keskinäiset arvot hyvin lähellä toisiaan. Hajonnat alle 5%. Yhtä 
laitetta lukuun ottamatta hyväksyttiin kaikki laitteet. 
Mobilimittarit: Hyvä toistettavuus, alle 5% hajontaa. Keskusteltiin, pitäisikö 
myös kuljettajat hyväksyttää. Ecodyn laitetta ei hyväksytty testissä tulosten 
epätarkkuudesta ja hajonnasta johtuen. 
Vertailussa käsimittariin mobiilimittarit antavat hieman parempia tuloksia, 
mutta yleisesti voi sanoa, että tulokset ovat hyvin lähellä toisiaan.  

 
5. DI-töiden tilannekatsaus, Märkänäkyvyys työn rahoitusmahdollisuudet 

 
Jarkko Valtonen kertoi, että kahden aikaisemman tutkimuksen tulokset on 
julkaistu. Tulokset löytyy Tietomekan Pank-kansiosta. Drop-on merkintöjen 
tuloksista käytiin keskustelua ja mahdollisuuksista saada märkänäky-
vyysasia enemmän esille ja samalla uusia tutkimus ja mittausmenetelmiä. 
LiVi on saanut rahoituksen märkänäkyvyys tutkimustyöhön. 
Sovittiin, että jokaisen urakoitsijan alueella voidaan kokeilla erilaisia mär-
känäkyvyys merkintöjä 

 
6. Tiemerkintämateriaalin CE-merkintä – mitä nyt tapahtuu? 

 
Teipeille ja valmistuotteille on hyväksytty CE-merkintä. Muiden merkintöjen 
hyväksyntä ei mennyt läpi. Pohjoismaissa on ollut keskustelua, että Ruot-
sissa suunniteltu koekenttä saatetaan ottaa käyttöön. 
 

7. Koulutus, kokemuksia tiemerkintäalan kevään kurssiosuudesta 
 
Kesäkuussa 14.6 on  palautetilaisuus kevään koulutuksesta. Kyselyjen pe-
rusteella ei oltu oikein tyytyväisiä etenkään siihen, että asfalttiasiat olivat lii-
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kaa esillä, itse merkintäasiaa liian vähän. Seuraava koulutus 24- 26.3 2014. 
Ammattimiehille. 

 
8. Kuntien hankinta-asiakirjat, yhteistyö asiakirjatoimikunnan kanssa 

 
Asiakirjat ovat PANK:n osalta valmiit, mutta kuntaliiton mielestä pitäisi vä-
hän muuttaa. Anders yhteydessä Marika Kämpiin. Käytetään varoja asiakir-
jojen loppuun saattamiseen. 

 
9. Pohjoismainen kokous Norjassa helmikuussa 2014 

 
Pohjoismaiset päivät on alustavasti suunniteltu pidettäväksi 20-21.3.2014 
Lillehammerissa. Keskusteltiin päivillä Suomesta esiin tuotavista asioista. 
 
Sovittiin, että pidetään kansallinen tiemerkintäpäivä. Järjestelyistä vastaa 
sama työryhmä kuin aikaisemminkin eli Tuomas, Anne, Harri L. ja Anders. 
 

 
10. Muut asiat  

Keskusteltiin kuntien tarjouspyyntöjen vaatimuksista papereiden moninker-
taisista raporteista. Harri Linnakoski on ollut yhteydessä asiasta Heikki 
Jämsään. 
 
Harri Ahola tiedusteli tieturvakoulutusten sovittamista pohjoismaissa yhte-
näiseksi koulutukseksi. 
 
Tietomekka: Koulutus palveluntuottajille erilaisten sovellusten koulutus. Kei-
jo esitteli POP-elyssä toteutettua koulutusta. 
 
Tero Ahokas. Mittauskierros ph- mittauksista käynnistetty edellisen kokouk-
sen mukaisesti.  
 
Tuomas Österman: Vesipiikkaus merkintöjen poistossa kallista. 

 
11. Seuraava kokous 

 
      Seuraava kokous 26.9.2013klo 9 - 12 Helsingissä 
       

 
 
 
Jakelu: Valiokunnan jäsenet, työryhmien jäsenet, 

 Anne Sund, Heikki Jämsä 
 
 

 
 

 

 


